
U Z N E S E N I A 

 

z XXI. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Belá zo dňa 21.03.2025 

 so začiatkom o 11.30 hod. v zasadacej miestnosti Obecného úradu v Belej 

 

 

Uznesenie č. XXI/213/21032025 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Belá 

poveruje 

vedením schôdze poslankyňu Ing. Margitu Bitterovú 

Hlasovanie: 

Počet poslancov OZ: 5 (Ing. M. Bitterová, M. Huslička, L. Ruta ml., L. Ruta st., M. 

Horváth)     

Počet prítomných poslancov: 3 ( Ing. M. Bitterová, L. Ruta ml., L. Ruta st.)                         

Hlasovali za:      3 (Ing. M. Bitterová, L. Ruta ml., L. Ruta st.)                                                                                                                                                                                                                        

     Hlasovali proti:  0                                                            

Zdržali sa:          0 

 

   V Belej, dňa 28.03.2025                                                                    Klaudia Pintérová, v.r. 

                                                                                                              starostka obce Belá 

 

 

Uznesenie č. XXI/214/21032025 
 

 

K bodu č. 2 
Určenie overovateľov zápisnice a zapisovateľky 
 

Obecné zastupiteľstvo obce Belá 

berie na vedomie 

1. určenie overovateľov zápisnice:  Ruta Ladislav st., Ruta Ladislav ml.  

2. určenie zapisovateľky:  Erika Kollárová 

Hlasovanie: 

Počet poslancov OZ: 5 (Ing. M. Bitterová, M. Huslička, L. Ruta ml., L. Ruta st., M. 

Horváth)     

Počet prítomných poslancov: 3 ( Ing. M. Bitterová, L. Ruta ml., L. Ruta st.)                         



Hlasovali za:      3 (Ing. M. Bitterová, L. Ruta ml., L. Ruta st.)                                                                                                                                                                                                                        

     Hlasovali proti:  0                                                            

Zdržali sa:          0 

   V Belej, dňa 28.03.2025                                                                    Klaudia Pintérová, v.r. 

                                                                                                              starostka obce Belá 

 

                                                                                                                                                       

Uznesenie č. XXI/215/21032025 

 

K bodu č. 3 

Schválenie programu zasadnutia OZ 
    
Obecné zastupiteľstvo obce Belá 

schvaľuje 
predložený program rokovania 

1.)  Otvorenie zasadnutia 

     2.)     Určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

     3.)    Schválenie programu 

     4.)    Kontrola plnenia uznesení   

       5.)  Vyhlásenie referenda na odvolanie starostu obce 

      6.)   Diskusia 

     7.)   Návrh na uznesenie 

     8.)   Záver 

Hlasovanie: 

Počet poslancov OZ: 5 (Ing. M. Bitterová, M. Huslička, L. Ruta ml., L. Ruta st., M. 

Horváth)     

Počet prítomných poslancov: 3 ( Ing. M. Bitterová, L. Ruta ml., L. Ruta st.)                         

Hlasovali za:      3 (Ing. M. Bitterová, L. Ruta ml., L. Ruta st.)                                                                                                                                                                                                                        

     Hlasovali proti:  0                                                            

Zdržali sa:          0 

   V Belej, dňa 28.03.2025                                                                    Klaudia Pintérová, v.r. 

                                                                                                              starostka obce Belá 

 



Uznesenie č. XXI/216/21032025 

 

K bodu č. 4 

Kontrola plnenia uznesení 

Obecné zastupiteľstvo obce Belá 

odročuje 
kontrolu plnenia uznesení zo dňa 19.02.2025 

Hlasovanie: 

Počet poslancov OZ: 5 (Ing. M. Bitterová, M. Huslička, L. Ruta ml., L. Ruta st., M. 

Horváth)     

Počet prítomných poslancov: 3 ( Ing. M. Bitterová, L. Ruta ml., L. Ruta st.)                         

Hlasovali za:      3 (Ing. M. Bitterová, L. Ruta ml., L. Ruta st.)                                                                                                                                                                                                                        

     Hlasovali proti:  0                                                            

Zdržali sa:          0  

   V Belej, dňa 28.03.2025                                                                    Klaudia Pintérová, v.r. 

                                                                                                              starostka obce Belá 

 

 Uznesenie č. XXI/217/21032025 

 

K bodu č. 5 

Vyhlásenie referenda na odvolanie starostu obce 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Belá 
 

Potvrdzuje podľa § 13 ods. 8, zákona č. 369/1990 Zb. starostkou pozastavené 

uznesenia a schvaľuje 
 

komisiu obecného zastupiteľstva zloženú z poslancov Ing. Margita Bitterová, Ladislav Ruta 

ml., Ladislav Ruta st., na overenie Petície občanov na odvolanie starostu obce Belá podľa § 11a 

ods. 3 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení a poveruje ich overením petície doručenej 

obecnému zastupiteľstvu. 

 

Hlasovanie: 

Počet poslancov OZ: 5 (Ing. M. Bitterová, M. Huslička, L. Ruta ml., L. Ruta st., M. 

Horváth)     

Počet prítomných poslancov: 3 ( Ing. M. Bitterová, L. Ruta ml., L. Ruta st.)                         

Hlasovali za:      3 (Ing. M. Bitterová, L. Ruta ml., L. Ruta st.)                                                                                                                                                                                                                        

     Hlasovali proti:  0                                                            

Zdržali sa:          0 

 



Vyjadrenie starostky k  XXI. zasadnutiu Obecného zastupiteľstva obce Belá 

zo dňa 21.03.2025 
 so začiatkom o 11.30 hod. v zasadacej miestnosti Obecného úradu v Belej 

  k UZNESENIU  č. XXI/217/21032025  
 

K bodu č. 5 

Vyhlásenie referenda na odvolanie starostu obce 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Belá 

 

Potvrdzuje podľa § 13 ods. 8, zákona č. 369/1990 Zb. starostkou pozastavené 

uznesenia a schvaľuje 

 
komisiu obecného zastupiteľstva zloženú z poslancov Ing. Margita Bitterová, Ladislav Ruta 

ml., Ladislav Ruta st., na overenie Petície občanov na odvolanie starostu obce Belá podľa § 11a 

ods. 3 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení a poveruje ich overením petície doručenej 

obecnému zastupiteľstvu. 

 

Hlasovanie: 

Počet poslancov OZ: 5 (Ing. M. Bitterová, M. Huslička, L. Ruta ml., L. Ruta st., M. 

Horváth)     

Počet prítomných poslancov: 3 ( Ing. M. Bitterová, L. Ruta ml., L. Ruta st.)                         

Hlasovali za:      3 (Ing. M. Bitterová, L. Ruta ml., L. Ruta st.)                                                                                                                                                                                                                        

     Hlasovali proti:  0                                                            

Zdržali sa:          0 

 

 

Zvolaného zasadnutia som sa nezúčastnila, podobne ako zástupca starostky pán M. Huslička 

ako aj pani poslankyňa OZ pani M. Horváth, všetci sme sa odôvodnene nezúčastnili, avšak nie 

z dôvodu marenia možného referenda, ale z dôvodu vyjadrenia  nesúhlasu konania poslancov 

OZ/ Ruta L.st., Ruta L.ml., Ing. Bitterová/ 

 Ako starostka obce  spolu s poslancami Obecného zastupiteľstva obce Belá sme zložili v tomto 

volebnom období  čestný sľub ,že budeme vykonávať svoju funkciu vo verejnom záujme obce, 

budeme slúžiť VŠETKÝM OBYVATEĽOM OBCE BELÁ!!! Z toho vyplývajúc máme povinnosť konať 

vo verejnom záujme v zmysle platnej legislatívy ,vykonávať si všetky úlohy, teda aj 

nepopulárne, ktoré ukladajú povinnosť nielen samospráve, ale aj jej všetkým občanom žijúcim 

v obci Belá alebo podnikajúcim v obci Belá.  

Medzi tieto povinnosti patrí aj ochrana životného prostredia ,v tomto prípade vypúšťanie 

žumpovej vody do miestneho parku, ktorú  považujeme za absolútne  neprípustné  a v prípade 

nečinnosti, by bola postihnuteľná obec.  Zneužiť  zo strany poslancov danú nikým neželanú 

situáciu voči starostke je nielen nelojálne, ale absolútne v rozpore s legislatívou, s ochranou 



dedičstva ďalších generácií/ pôda, voda, zdravie obyvateľstva/ ako aj morálnym úpadkom 

.Práve naopak za prioritnú úlohu malo obecné zastupiteľstvo prijať, v čo najkratšom čase  

Návrh Všeobecného záväzného nariadenia/VZN/ obce Belá č...... /....... o spôsobe náhradného 

zásobovanie vodou a odvádzania odpadových vôd a o zneškodňovaní obsahu žúmp na území 

obce Belá a po jeho schválení podľa VZN konať. K danému návrhu VZN  neevidujeme ani jedno 

písomné pripomienkovanie. Návrh bol zverejnený dňa 06.02.2025 obvyklým spôsobom na 

webovej stránke obce a doručený aj poslancom OZ. 

Do dnešného dňa nikto oficiálne  nedefinoval dôvod odvolania starostky , napriek tomu, že sa 

konalo v poradí druhé zasadnutie Obecného zasadnutia za účelom Vyhlásenia referenda na 

odvolanie starostky!!  

 Vyzbieranie podpisov z  početnejších rodín nie je garanciou ,že ich konanie je správne a etické 

voči všetkým obyvateľom obce. Podpisy zbierali obyvatelia, ktorí vo vedení  obce  sa aktívne 

nepodieľajú a počas zbierania podpisov šírili dezinformácie, ktoré sa nezakladali na pravde. 

Ide o osoby vyburcované menovanými poslancami.  Skutočný dôvod,  vypúšťanie žumpy do 

miestneho parku začali prekrývať  inými dôvodmi, ako je zatvorenie materskej školy, 

nefungujúci šport, nefungujúci klub dôchodcov, dokonca už aj spevokolu, zvýšený poplatok za 

komunálny odpad.  Obviňovať starostku za všetko  je protirečenie vlastnému konaniu 

obecného zastupiteľstva. Starostka nemá právo hlasovať a teda mariť môže prácu starostky 

jedine obecné zastupiteľstvo, ako sa dialo počas môjho prvého  volebného obdobia a koná sa 

tak aj od jesene 2024  doteraz veľmi intenzívne, ktorého dôsledkom bolo vyzbieranie podpisov 

na referendum.  Vymenované dôvody na moje odvolanie sú chyby ,ktoré schválilo obecné 

zastupiteľstvo a tým pádom, ak mám byť odvolaná , v tom prípade neprináleží dôvera ani 

obecnému zastupiteľstvu, ktoré uznesenia schválilo.  

 Volebné obdobie 2022-2026 nás prinútilo doniesť najťažšie rozhodnutia, POZASTAVIŤ činnosť 

materskej školy / nie je vyňatá zo školskej siete!!/ a zo  starej budovy, ktorá je v havarijnom 

stave / odborné posudky z hydrogeologických vrtov a statické posudky/ presťahovať do 

budovy obecného úradu . Toto rozhodnutie bolo správne, zachránilo nás pred likvidačnými 

cenami plynu a energie.  Materská škola mala vytvorené podmienky v budove obecného 

úradu a budova materskej školy slúži ako technická budova obce , v ktorej sa nachádza 

novovytvorený  archív obce , skladové priestory s inventárom školskej jedálne, materskej školy 

, protipovodňovým inventárom, inventárom záhradného nábytku , stanov a altánkov , 

technický a záhradný inventár náradia a prístrojov obce , inventár zbierky nábytku 

a predmetov pre zriadenie  vidieckeho domu.   

Zároveň sme dočasne zachránili predškolské vzdelávanie vytvorením priestorov v budove 

obecného úradu, ktoré si žiadalo vynaložiť veľké úsilie fyzicky počas školského roka  vytvoriť 

podmienky ako aj legislatívne ošetriť situáciu. Táto ťarcha spočívala na pleciach starostky. 

Napriek tomu opatrenia neboli postačujúce a museli sme nájsť ďalšie riešenie. Postupy 

riešenia nebolo svojvoľné, boli konzultované odborníkmi  a sú transparentne 

zdokumentované  aj  v uzneseniach na webovej stránke obce. Povinnosť zriaďovateľa je 

zabezpečiť predškolskú výchovu školopovinným deťom. Vďaka obce Mužla majú deti 

zabezpečenú predškolskú výchovu v Mužli, s bezplatnou autobusovou dopravou, 

dofinancovaním  stravovania, s kvalitným pedagogickým a prevádzkovým personálom, na 



rozdiel od našej materskej školy , kde viac ako desaťročie obec nemala zabezpečené 

najdôležitejšie  odborné požiadavky pedagógov vrátane riaditeľky a ročne striedajúcich 

začínajúcich učiteliek. Materská škola musí spĺňať požiadavky , vrátane počtu detí a to nielen 

z hľadiska ekonomického, ale teda aj z hľadiska pedagogického. Toto zabezpečenie 

vzdelávania našu obec nestálo žiadne peniaze, práve naopak tu sme dokázali ušetriť peniaze 

a obec Mužla za svoju pomoc nezískala žiaden príjem, naopak mala výdavky. 

 V prípade problému materskej školy bolo zvolané verejné zhromaždenie a také isté verejné 

zhromaždenie mohli obyvatelia zvolať aj v prípade športu, ktorý sa rozpadol z jediného 

dôvodu, vedenie futbalu sa rozhodlo prestúpiť do Kamenného Mosta ,kde sa vtedy  rozpadlo 

futbalové družstvo a dostali lákavú ponuku, ktorú prijali .  Do dnešného dňa si tieto informácie 

dokážete preveriť na Obfz  Nové Zámky, dostupné sú informácie o prestupoch  hráčov aj na 

futbalnete.  Na naše vyžiadanie od Obfz Nové Zámky  sme obdržali poslednú zápisnicu vedenia 

TJ Družstevník Belá, so sídlom Belá č.75   z roku 2015 !!! v roku 2023!!!.  Napriek tomu, že TJ 

Družstevník Belá aktívne nefunguje  a jeho sídlo a jeho neexistujúce vedenie z roku 2015 

nahradili ľudia , ktorí prišli aj odišli, obec naďalej hradí všetky náklady na udržanie budovy 

a areálu vrátane ihriska, o  nákladoch vedie účtovnú dokumentáciu, ktorá potvrdzuje , že 

počas celého môjho pôsobenia celý chod športového areálu financovala a financuje  obec do 

dnešného dňa!!! Počas toho času zabezpečovala aj kosenie obecným traktorom, výnimkou bol 

rok 2022, keď navrhol pomoc obci p. J. Vážan, ktorý ochotne udržiaval trávnik ihriska  na 

vlastné náklady. V roku 2022 aj v roku 2023 nemala problém obec vykonávať údržbu trávnika 

/ naše kosenie zrušil V. Varga v roku 2023, lebo požiadal o kosenie kaštieľ/  , kosenie  

vykonávala aj naďalej obec  po odchode futbalistov. Počas šiestich rokov môjho pôsobenia 

športovci zorganizovali pred svojim odchodom teatrálnu brigádu a zavesili siete , ktoré obec 

v roku 2019 získala od Nitrianskeho samosprávneho kraja formou dotácie .  

Obec  poskytla každej organizácii bezplatne svoje priestory  , aj v prípade TJ Družstevník Belá 

aj v prípade  klubu dôchodcov , tomuto klubu navrhla z dôvodu energetických úspor v 

kultúrnom dome , nový priestor v budove obecného úradu s možnosťou využitia aj kuchyne. 

Starostka nezasahuje do pôsobenia žiadnych klubov, organizácii, spevokolov  a aj v dnešnej 

dobe je možné z vlastnej iniciatívy zakladať ďalšie aj nové organizácie a aktívne do nich zapájať 

obyvateľov.. Za najkontraproduktívnejšie považujem, že sú zaregistrované  miestne spolky 

Csemadok, Slovenský zväz záhradkárov    so sídlom  v rodnom dome  p.Ing. Bitterovej pod jej 

vedením   , ktorá fyzicky nemôže aktívne zapájať obyvateľov do každodenného chodu , nakoľko 

sa v obci nezdržiava len počas víkendov. Práve tu je potrebná skutočná iniciatíva organizácii, 

ktoré majú dominantné poslanie aj  na kultúrnom  živote obyvateľov , zachovaní tradícií 

a rozvoji obce vo všetkých sférach . Ročné jedno vystúpenie cudzích vystupujúcich nie je 

zárukou udržať a zachovať skutočné kultúrne dedičstvo našej obce a zároveň prísnym 

zrkadlom, že nejdeme správnou cestou. Kultúrny život obce som počas šiestich rokov  

iniciovala a organizovala ako starostka hlavne s pomocou zamestnancov obecného úradu 

a pomocou ich rodinných príslušníkov. Takisto tradične  organizovaná výstava ovocia 

a zeleniny je zásluha obyvateľov, ktorí svojpomocne pestujú,  a nie je to zásluha jednodňovej 

akcie. Pestovanie , vinohradníctvo v obci prebieha  vo vlastnej réžii obyvateľov, bez ich 

pestovania by nebolo možné výstavu zrealizovať. Zväz záhradkárov nezorganizovalo od roku 

2019 súťaž vinárov a ani iné podujatie okrem tejto výstavy. 



 V neposlednom rade nesmieme zabudnúť aj  na nefungujúce komisie obecného zastupiteľstva, 

ktoré  by mali aktívne fungovať a ich úlohou je byť poradným orgánom pri tlmočení požiadaviek 

obyvateľov. Každý poslanec obecného zastupiteľstva má istú komisiu a je to ich možnosť aktívne 

zapájať obyvateľov do verejného diania.  

Práve tu je potrebná spolupráca a zomknutosť samosprávy s obyvateľmi  , ako docieliť nielen 

práva, ale aj povinnosti  každého , kto žije a sídli v obci Belá  a konal tak, či už pre verejný 

záujem v  sociálnej oblasti, alarmujúcej demografie, školstva, šport a kultúry alebo ochrany 

životného prostredia , rozvoja cestovného ruchu , odpadového hospodárstva a v ďalších 

problematických odvetviach. Máme bezpotomkovú generáciu!! Je nevyhnutne potrebné nájsť 

riešenie na zvrátenie situácie . Bez zakladania rodín, bez detí  neexistuje budúcnosť obce !!! 

Obec s malým počtom  obyvateľov dostane málo podielových daní ,   so súčasnou tendenciou 

úmrtia bude  rizikové aj udržanie  bežného  chodu obce  . 

Myslím si, že ako starostka som vyvíjala  úsilie   vo všetkých oblastiach v rámci mojich možností 

a schopností , ktoré mi najčastejšie znemožňovali poslanci  , pracovala som aktívne na 

zachovaní bežného chodu obce, aj počas krízových situácií, či boli pandemického rázu / 

zabezpečené testovanie obyvateľov  v mieste bydliska každý víkend , pre uľahčenie  hlavne pre 

pracujúcich v čase povinného testovania versus  štvanie obyvateľov počas pandémie voči 

starostke, ktorá každú sobotu bezplatne testovala / ako aj vynaložené úsilie počas povodňovo-

záchranných prác  z dôvodu prívalových dažďov v roku 2020 a 2022. Nielen počas 

povodňových záchranných prác , ale aj vytvorení opatrení ako aj pri zavedení agrotechnických 

opatrení na zábranu erózie pôd , ktoré sú národným dedičstvom, sú však zdevastované a dnes 

hnedozem sa mení na regozem , z dôvodu odplavovania úrodnej pôdy a zaorávania spraše. 

Stopnutie devastácie orných pôd eróziou a škôd na majetku obce a obyvateľov  bude 

prínosom pre obec  a najosožnejšou prácou, ktorú som pre obec vykonala .Vyvíjala som veľké 

úsilie aj  v odpadovom hospodárstve, a môžem sa  pochváliť, že výsledky sú  naozaj relevantné 

aj v úrovni vytriedenia, dvojjazyčný kalendár a monitorovanie zberných nádob začipovaním 

prinesie obyvateľom spravodlivé riešenie a možnosť správne nakladať s odpadom. Napriek 

hospodáreniu v provizóriu, účasti na zdedených prehratých súdnych procesoch s duplicitnými 

pozemkami s finančnými škodami , povodní, havarijných stavov budov sme dokázali  aj 

vykonať opravy na schátralých budovách obce.  Aktívne som bola iniciátorkou , 

organizátorkou, animátorkou rôznych športových , kultúrnych , detských programov ako aj pre 

dôchodcov ,plesov , adventu v obci  ako aj Osláv jubilantov v kaštieli. Podieľam sa aktívne na 

skrášľovaní obce  a zapájala obyvateľov formou súťaže Szép Porta, Adventné okná ,sadenie 

stromčekov novorodencom. Vynaložila som úsilie v pozitívnom zviditeľňovaní našej obce aj 

prezentovaním spolupráce s kaštieľom Château Béla a spolu s jej vedením  zastupujem našu 

obec  v OOCR Štúrovo - Parkan ,zastupujem obec aj v Ister Granum  a v Južnom Regióne, kde 

hájim záujmy našej obce a postavenie samospráv. Zároveň bezplatne šesť rokov zviditeľňujem 

našu obec svojimi príspevkami, ktoré prinášajú svoj pozitívny ohlas a reprezentujem dôstojne 

našu obec na udalostiach, kde je potrebná naša účasť . Obec má zabezpečené všetky budovy 

a v obci žijeme kľudný a tichý život bez kriminality, v tejto oblasti obyvatelia so mnou pozitívne  

spolupracovali a kontaktovali ma aj vďaka aktívnej činnosti na sociálnej sieti. 

Skutočný dôvod odvolania mojej osoby  z funkcie starostky je dlhodobé ohováranie a marenie 

mojej práce , z toho dôvodu moja účasť na zasadnutí obecného zastupiteľstva , by na situácii 



nebola prilepšila, naopak mohla vzniknúť situácia , pri ktorej by bolo došlo aj k fyzickým 

útokom. Tak ako sa to stalo aj našej zamestnankyni  a tak ako sa to stalo aj mne , keď moje 

auto z parkoviska chcel pán Veličáni odviezť traktorom, situácii zabránil alarmový systém 

napojený centrálne na SBS Security,s.r.o. ako aj  ďalšie ohováranie a poškodzovanie môjho 

dobrého mena, tak na sociálnej sieti ako v každodennom živote, voči , ktorému sa nedá 

ubrániť. 

Predmetom zasadnutia bolo aj  prelomenie použitého sistačného oprávnenia pri pozastavení 

výkonu uznesenia, v ktorom traja poslanci vymenovali komisiu obecného zastupiteľstva s 

odopretím práva ďalší dvoch poslancov byť súčasťou tejto komisie. Aj keď zákon hovorí, 

že  komisia má pozostávať z aspoň troch poslancov ,nevylučuje právo ďalších dvoch 

poslancov!!!! Zákon by sa nemal zneužívať, pretože  vykonávať svoju funkciu majú právo 

rovnocenne  všetci , slúžiť všetkým obyvateľom!!. Obec má 306 obyvateľov, nielen 

zúčastnených 25 obyvateľov daného zasadnutia!!  

Zasadnutie bolo vyhlásené verejným oznamom a konal sa 15.deň od podania žiadosti, v 

časovom horizonte ,ktorý bol jediný vhodný pre advokáta JUDr. I Katonu, z dôvodu jeho 

pracovnej vyťaženosti v daný deň. Zasadnutie nebolo možné zvolať obvyklým spôsobom, v 

danom čase som bola práceneschopná a počas môjho zastupovania bola doručená žiadosť  

poslancov o zvolanie mimoriadneho zasadnutia , ktorú  pri preštudovaní dokumentu pán 

zástupca M. Huslička zistil, že bola zvolaná  tromi  poslancami, z ktorého dvaja 

vlastnoručne  podpísali žiadosť  /Ruta L. st. a Ruta L. ml.-otec a syn /a tretí podpis bol 

naskenovaný Ing. Bitterová / s trvalým pobytom v Belej, avšak fyzicky žije 150 km od našej 

obce, ide o víkendovú obyvateľku obce/ .V daný deň odoslal  pán zástupca M.Huslička  

poslancom odpoveď, aby doručili opätovne žiadosť s vlastnoručnými podpismi trojpātinovej 

väčšiny, ktorá je potrebná k zvolaniu zasadnutia . Dňa 10.03.2025 zaevidovala zamestnankyňa 

OcÚ p.Kollárová čestné prehlásenie Ing. Bitterovej podaný v Bratislave, v ktorom prehlasuje , 

že je to jej pravý podpis. Napriek tomu, že pán zástupca starostky  sa denne informoval od 

zamestnankýň o dianí  a potreby riešenia úloh, aj ohľadne pošty bola mu odovzdaná odpoveď 

na jeho list až 13.03.2025/ dané dokumenty boli naskenované, všetky ručne písané podpisy sú 

čitateľné rovnako, vrátane podpisu na čestnom prehlásení okrem spomínaného na žiadosti, 

kde je zjavne viditeľný rozdiel v porovnaní s ostatnými podpismi je slabočitateľný!!  /  Nakoľko  

lehota zvolania zasadnutia OZ pozvánkou v zmysle rokovacieho poriadku obce vypršala, bolo 

zasadnutie OZ možné oznámiť  Verejným oznamom ,zverejneným obvyklým spôsobom. 

Neúčasť poslancov M.Horváth a M. Husličku  na zasadnutí signalizuje nesúhlas s konaním 

poslancov Ruta L.st., Ruta L. ml. a Ing. Bitterová  ,ktorí obhajujú záujmy istej skupiny 

obyvateľov a neoprávňuje ich z morálneho hľadiska odoprieť  účasť v komisii obecného 

zastupiteľstva aj poslancov M.Horváth a M. Huslička , veď práve použitie sistačného 

oprávnenia bolo jasným signálom nesúhlasu . Poslanecký mandát zanikne ,ak poslanec sa 

nezúčastní rok po sebe nasledujúcich zasadnutí, teda odôvodniť ,že neboli na dvoch 

zasadnutiach prítomní ich neoprávňuje obrať ich  o ROVNOCENNÉ PRÁVA ako aj povinnosti 

zastupovať všetkých obyvateľov počas vyhlásenia referenda a jeho potrebného 

organizovania! 



 Zároveň podotýkam, že zasadnutie je VEREJNÉ, kde prítomní si môžu vyhotoviť 

fotodokumentáciu, zvukovú nahrávku ako aj videozáznam !!! Zasadnutie obecného 

zastupiteľstva má byť TRANSPARENTNÉ a malo by byť umožnené každému aj dodatočne 

nahliadnuť do deja zasadnutia. Vystupovanie skupiny obyvateľov, ktorí bránili 

zdokumentovaniu zasadnutia a napádali slovne   ďalších prítomných je ďalším dôkazom, že čo 

sa dialo na zasadnutí. Na zasadnutí odzneli KLAMSTVÁ, avšak zo strany niektorých prítomných 

,vrátane  pani Veličániovej , vek nie je zárukou pravdovravnosti občana!!! / dodatočne po 

tomto zasadnutí aj  roznášaním listu do schránky obyvateľov s jej synom p.G.Veličánim 

s ďalšími klamstvami) 

Práve poslanci, ktorí zvolávali zasadnutie mali vynaložiť úsilie a vyhotoviť ŽIVÉ VYSIELANIE, 

ktoré by bolo umožnilo každému ,kto má záujem o verejné dianie v obci skutočne 

sprostredkovať nielen obsahovú ale etickú stránku zasadnutia, ktorá by hodnoverne 

odzrkadľovala štýl komunikácie počas zasadnutia niektorých prítomných. Práve to bolo 

dôvodom aj mojej neúčasti, nakoľko diania na zasadnutiach ako aj verejné vystupovanie nielen 

na sociálnej sieti ,ale aj v bežnom chode obce spôsobili moje zdravotné problémy , ktoré mi 

neumožnili zúčastniť sa zasadnutia. Starosta ,zamestnanci OcÚ a ich rodinní príslušníci majú 

právo na dôstojný život, do ktorého nepatria klamstvá, ohovárania, zastrašovanie, 

prenasledovanie, dodatočne po zasadnutí  aj  roznášanie listov do schránok, ktoré sú plné 

nerelevantných dôvodov k nabádaniu na moje odvolanie z funkcie starostky  bez žiadneho 

faktického  podkladu až po výmysly .Zasadnutie aj bez mojej  účasti bolo emocionálne a naša 

zamestnankyňa bola opätovne slovne  napadnutá ,tentokrát manželkou poslanca L. Rutu st. 

ako aj ďalšími obyvateľmi , ktorí ju napádali za účasť na danom verejnom zasadnutí/ vraj tam 

bola neoprávnene, aj zamestnanci ako aj široká verejnosť má právo zúčastniť na verejnom 

zasadnutí , jej účasť bola odôvodnená  a aj v prípade  uvoľnenia počas pracovnej doby, 

rozhoduje zamestnávateľ, v tomto prípade starostka a nie manželka poslanca/. Na 

zasadnutiach  obecného zastupiteľstva je pravidelné , že vystupovanie počas prejavov dávno 

prekročili rozsah etického kódexu a budem citovať nestranných účastníkov- úradníkov , že je 

to krčmový kódex , na úrovni IV. cenovej skupiny .Práve audiovizuálny záznam, by mohol 

eliminovať nežiadúce prejavy a využívať rokovanie na  spoločnú tvorbu   komunity  dobrých 

ľudí  obetujúcich sa pre rozvoj našej malej obce. Spoločnosť v našej obci je silne polarizovaná 

a ľudia, ktorí nesúhlasia s konaním tejto skupiny sa zasadnutí nezúčastňujú a hašterivým 

ľuďom zo zasadnutí  vyhýbajú. Táto skupina ľudí neprichádza na zasadnutia s iniciatívou 

a nápadmi , ktoré by chcela zrealizovať. Bývalý poslanec a neúspešný kandidát do funkcie 

starostu M. Baláž rozoštváva obyvateľov na zasadnutiach/ podobne ako aj na vlastnej volebnej 

kampani, ktorá skončila slovnými a  fyzickými útokmi  zúčastnených  /, pričom sa aktívne nikdy 

nezapájal do verejného diania /ani kultúrnych podujatí/a ako poslanec sa zdržiaval hlasovaní , 

jeho záujem bol osobný vo veci duplicitných pozemkov a aj získania pozemkov pod miestnymi 

komunikáciami obce. Pravidelne porušoval rokovací poriadok a vytváral prostredie , v ktorom 

sa nedalo zodpovedne rokovať a hlasovať. Decembrové zasadnutie bolo škandalózne, na  

tomto zasadnutí pani Ing. Bitterová po prevzatí vedenia zasadnutia nabádala ľudí ,aby všetci 

v januári prišli na zasadnutie, lebo to bude iné zasadnutie ako doteraz. Dnes už viem , na čo 

pani Ing. Bitterová myslela. 



Počas posledného  zasadnutia pán Veličáni viackrát zopakoval, že majú vyzbieraných 100 

podpisov, čo pani Ing Bitterová viackrát rýchlo naprávala do inej roviny. Obec má 306 

obyvateľov a právo na dôstojné preskúmanie podpisov všetkými poslancami ako aj 

dohliadnutie na čestnosť pri referende považujem za znemožnené prelomením sistačného 

oprávnenia starostky a teda znemožnenia ostatných poslancov vykonávať rovnocenne svoju 

funkciu a dohliadnuť na priebeh vyhlásenia referenda a jeho organizácii , tak všetkým 

obyvateľom. Pre objektívnu spoluprácu s ZOMOS sa nebránim/ nikto ma nekontaktoval 

písomne, telefonicky či osobne/, práve naopak si myslím, že jedine posúdením relevantných 

dôkazov v podobe dokumentov a vypočutia aj starostky môže utvoriť hodnoverný obraz o 

reálnom dianí v našej obci a zároveň zvážení celkového dopadu na existenciu obce, ktorá 

prechádza najťažším rokom po poklese podielových daní ,ktoré je historicky najhorší a 

prekonať ťažkosti ,by mali byť prioritnou úlohou nás všetkých. V prípade môjho odvolania 

v tomto veľmi kritickom období do nástupu nového starostu považujem zastupovanie mojej 

funkcie  poslancami Ruta L. st. a Ruta L. ml. ako aj Ing Bitterovej pre obec za likvidačné. 

Demografické zloženie obyvateľstva , personálna kapacita,  finančné možnosti , materiálno-

technické vybavenie sú len interné podmienky obce, rizikové faktory životného prostredia 

v eróznej krajiny s tendenciou prívalových dažďov  ,  prísna legislatíva , svetové dianie 

a absolútne polarizovaná vláda ako aj spoločnosť, hospodárska kríza   a ku dnešnému dňu 

vyhlásené mimoriadne núdzové opatrenie bez nadobudnutej zručnosti vo vedení samosprávy 

je aj pre zdatných starostov mimoriadne náročné a v prípade odvolania starostky, pre 

nástupcu budú nemenné a povinne takisto bezodkladne vykonateľné!!! .Efektívna 

samospráva v danom krízovom období využíva  potenciál nadobudnutej praxe starostu , ktorý 

komunikuje a riadi obec súčinne s verejnou správou v spolupráci s ostatnými starostami 

v rámci ZMOSu ako aj Južného regiónu , úlohou poslancov v tomto čase , by bolo pristúpiť 

k práci poslancov a zasadať vo veciach, ktoré od januára 2025 stagnujú/ od 17.marca 2025 

obec nemá už ani hlavného kontrolóra!!!!  Po preštudovaní finančnej situácie obce a  pri 

aktuálnej prognóze  podielových daní  obec aj bez zorganizovania referenda sa nachádza vo 

vážnej situácii a v prípade zániku mandátu alebo vzdania sa mandátu  bude mať nezvrátiteľný 

dopad a obec riskuje , kde  s najväčšou pravdepodobnosťou sa dostane  do nútenej správy 

,ktorá znemožní bežný chod a dôstojný život všetkých obyvateľov, dopad bude bez rozdielu na 

každého z nás. 

 

V Belej, dňa 28.03.2025                                                                          Klaudia Pintérová ,v. r. 

                                                                                                                        starostka obce Belá 
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